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24 sierpnia 2009

Zasłużyliśmy na radość

Koncerty gwiazd, degustacje potraw regionalnych, konkursy z nagrodami, a także
niezliczona ilość niespodzianek dla najmłodszych – takie m.in. atrakcje staną się już wkrótce
udziałem mieszkańców naszego regionu. Obchody Dni Województwa Świętokrzyskiego to
duże wydarzenie w życiu społeczności lokalnych. Cykl imprez, które organizuje Urząd
Marszałkowski wspólnie z gospodarzami powiatów to ogromne przedsięwzięcie logistyczne
angażujące zarówno samorządowców, pracowników ale również instytucje działające na
terenie województwa i mieszkańców wszystkich powiatów.

Rozmowa z Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego, Adamem Jarubasem.
– Panie Marszałku skąd pomysł, aby Dni Województwa Świętokrzyskiego odbywały
się we wszystkich powiatach?
–  W  swojej  codziennej  pracy  obserwuję  jak  mieszkańcy  z  poszczególnych  powiatów
przyjeżdżają  do  Kielc,  aby  załatwić  sprawy  związane  z  rozpoczęciem  działalności
gospodarczej, dofinansowaniem inwestycji ze środków unijnych albo uzupełnić wniosek o
płatność.  Zdaję  sobie  sprawę,  że  dla  większości  z  tych  osób  taka  wizyta  w  Urzędzie
Marszałkowskim jest całodzienną wyprawą pochłaniającą dużo czasu. Dlatego, też wspólnie
z Zarządem i Przewodniczącym Sejmiku postanowiliśmy, że w tym roku to my odwiedzimy
mieszkańców wszystkich powiatów. Nasze zaproszenie do organizacji  obchodów przyjęli
wszyscy starostowie i to kolejny dowód, że wspólnie stanowimy wielką siłę, która jednoczy
nasze województwo. Chcemy, by wszyscy, dla których nasz region ma duże znaczenie, mogli
ten dzień świętować u siebie. To święto nas wszystkich.
– No właśnie. Wróćmy na chwilę do samej idei organizacji obchodów…
–  Wszyscy  doskonale  pamiętamy  wydarzenia  sprzed  11  lat.  Rząd,  planując  reformę
administracyjną kraju i  podział  na 12 jednostek,  wykreślał  nasze województwo z  mapy
administracyjnej  Polski.   Kielecczyzna  miała  się  stać  częścią  dużego  województwa
małopolskiego. Jednak dzięki zdecydowanemu oporowi naszych mieszkańców decyzje o „być
albo nie” województwa ważyły się bardzo długo. W końcu – wygraliśmy! Organizowany przez
nas jubileusz jest okazją do wspólnego świętowania właśnie tego zwycięstwa. Zwycięstwa
którego  nie  sposób  przecenić  –  gdyby  nie  zryw  mieszkańców  i  wspólna   obrona
samodzielnego bytu regionu, dziś Kielecczyzna byłaby na innym etapie rozwoju.
–  Uroczystości  odbędą  się  we  wrześniu  we  wszystkich  naszych  powiatach,  a
rozpoczniemy je tu – w Kielcach.
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– To prawda. Stolica regionu wydała nam się najodpowiedniejszym miejscem, aby właśnie tu
odbyła  się  inauguracja  obchodów.  30  sierpnia  na  Placu  Artystów  Dni  Województwa
świętowały będą Powiaty Kielecki ziemski i grodzki.
– Jak wyglądały będą te uroczystości?
– W kilku zdaniach naprawdę trudno wymienić wszystkie atrakcje;  dość powiedzieć,  że
zapraszamy do wspólnej zabawy całe rodziny. Małe dzieci, młodzież, rodziców i dziadków.
Mamy  niespodzianki  dla  najmłodszych,  wesołe  miasteczko,  gry,  zabawy,  atrakcyjne
konkursy. Oczywiście też nagrody, upominki i słodycze. Dla rodziców na żywo „Kielecki
Koncert Życzeń”, występy laureatów muzycznych Scyzoryków 2009, punkty informacyjne
instytucji wojewódzkich, koncerty znanych i lubianych gwiazd. Podczas Dni Województwa
staramy  się  promować  wykonawców z  terenu  województwa  i  powiatu.  Mamy przecież
niezwykle  uzdolnioną  młodzież  i  świetnych  wykonawców,  których  utworów sam często
słucham np. Dariusza Bernatka w repertuarze Czesława Niemena. Zarówno dorośli, jak i
dzieci znajdą dla siebie coś interesującego. Myślę, że wspaniale wspólnie spędzimy wolny
czas.
– Przygotowana została prezentacja multimedialna o województwie, którą podczas
imprezy będą mieli okazję obejrzeć uczestnicy. Jak według Pana dziś, po 11 latach,
prezentuje się nasze województwo na tle innych?
–  Nie powinniśmy mieć żadnych kompleksów,  przeciwnie –  bez cienia  przesady można
powiedzieć,  że  odnieśliśmy  sukces.  Gdy  przemierzam  nasz  region  utwierdzam  się  w
przekonaniu, że reforma administracyjna z 1998 roku wydała bardzo szlachetny owoc. W
moim przekonaniu ten sukces widoczny jest w wielu sferach naszego życia społeczno –
gospodarczego.  Fundamentem  tych  zmian  jest  przekonanie  społeczności  lokalnych  i
regionalnych, co do słuszności nowego ładu administracyjnego. To właśnie tu, w naszych
„małych ojczyznach” rodzi się oddolnie wiele cennych inicjatyw – doskonale sprawdzają się
w tym licznie działające w regionie stowarzyszenia czy lokalne grupy działania.  Ludzie
dostrzegli,  że  to  od  nich  zależy  los  ich  środowisk.  Ten entuzjazm poparty  procesem i
kreatywnym myśleniem o „małych ojczyznach” sprawił,  że dziś  jesteśmy świadkami ich
rozkwitu. Są zasobne, piękne i zadbane.
– Jak wspomnieliśmy, obchody Dni Województwa Świętokrzyskiego rozpocznie 30
sierpnia  ziemski  i  grodzki  Powiat  Kielecki.  Jak  ocenia  Pan  rozwój  tej  „małej
ojczyzny”?
–  Bardzo  pozytywnie.  Kiedy  rozmawiam  w terenie  z  mieszkańcami,  widzę  jak  bardzo
troszczą się, aby każdy grosz wydać rozsądnie, bo majątek powiatu to ich wspólne dobro.
Każda planowana inwestycja jest głęboko przemyślana i służy całej społeczności.  Przez 11
lat  zarówno miasto Kielce jak i  Powiat  Ziemski  bardzo się zmieniły.  Powiem o tym co
zauważalne  gołym okiem –  minione   lata  to  czas  budowania  infrastruktury  drogowej,
komunalnej,  telefonicznej  i  edukacyjnej.  Ambicją  bowiem  każdego  powiatu  –  m.in.
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kieleckiego jest, aby wszystkie gospodarstwa w jego obrębie były zwodociągowane, miały
łączność telefoniczną, dobre drogi i obiekty oświatowe. Te ambicje nie są  abstrakcją. Dzięki
mądremu i  gospodarnemu  zarządzaniu powstały wspaniałe inwestycje.  Częstokroć przy
wsparciu środków strukturalnych, bowiem samorządy posiadły nadzwyczajną umiejętność
ich pozyskiwania.
– A jaka perspektywa, Pana zdaniem, rysuje się przed naszym regionem na kolejne
lata?
–Region jest na etapie wydatkowania środków unijnych w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego  na  lata  2007-2013.  Świętokrzyskie  ma  tu  prawie  726  milionów euro  do
wydania.  Te  pieniądze mają stać się swoistym kołem zamachowym, dzięki któremu możliwe
będzie zniwelowanie różnic między województwem a lepiej rozwiniętymi regionami kraju.
Szansa na to wydaje się naprawdę duża, zwłaszcza jeśli do pieniędzy z RPO dołoży się te,
które region ma do dyspozycji w ramach realizowanego w 5 województwach  Polski
Wschodniej programu “Rozwój Polski Wschodniej”.  Z tego programu dla Świętokrzyskiego
jest  do  dyspozycji  około 358 milionów euro.  Myślę,  że  w najbliższym czasie,  dzięki
zaangażowaniu środków zewnętrznych, zarówno unijnych, jak i ze źródeł krajowych, także
powiat kielecki uzyska kolejne, duże możliwości rozwoju gospodarczego.
– Z przytoczonych przez Pana faktów wynika, że naprawdę mamy wiele powodów do
świętowania…
– I ja tak myślę. Dlatego gorąco zapraszam państwa do wspólnego spędzenia czasu podczas
Dni Województwa Świętokrzyskiego. Wszyscy zasłużyliśmy na dzielenie tej radości.


